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تعتبر السياحة من أهم أدوات التنمية السياحية المعاصرة، التي تهدف إلى زيادة 

ل الفردي الحقيقي والقومي، وإلى تنمية حضارية شاملة لكافة المقومات الطبيعية الدخ

عتبر ضرورة من ضرورات التنمية المستدامة تومن هنا فالسياحة ،والإنسانية والمادية في البلاد 

أن تواجه المنافسة في السوق السياحية  من كن الدو  خووصا النامية منهاتم تيالرشيدة ال

لتالي فإن تخطيط التنمية السياحية يعتبر جزءً لا يتجزأ من خطة التنمية الاقتوادية الدولية. وبا

والاجتماعية الذي يقتضي إلزام كافة الأقاليم والأجهزة والإدارات الحكومية وغير الحكومية 

 بتنفيذ السياسة التنموية السياحية 

 ،المحلي ،حية، الأمن السياحي، الناتجالسيا  ،السياحي، التنمية  ،الاقتواد

 .والسياحة ،لإجماليا

Abstract : 

 The Tourist is considered one of the most important tools of contemporary tourist 

development, aiming at increasing the real individual and national income, and for an overall 

civilized development that includes all natural, human and material resources of a nation. 

Consequently, the tourist is regarded as a necessity for a wise and sustainable development 

that enables countries, especially developing ones, to face competition in the international 

tourism market. Hence, planning tourist development is considered an integral part of a social 

and economic development plan. All, regions, apparatuses, governmental and non- 

governmental administrations should be obliged to implement the tourist development policy  
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insisted Ṧ me to the total and tourism. 
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SOURCE : Organisation Mondial du tourisme , Tendances des marches 

touristiques , Afrique, édition 2005, p73.  
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